

Title (en)

Cleaning device for washing and drying Venetian blinds.

Title (de)

Reinigungsgerät zur Trocken- und Nassreinigung von Lamellenjalosien.

Title (fr)

Appareil de nettoyage pour le lavage et le séchage de lames de jalousie.

Publication

EP 0519899 A1 19921223 (DE)

Application

EP 92890143 A 19920616

Priority

AT 120891 A 19910617

Abstract (en)

In the present cleaning device according to the invention for slatted blinds, there are provided, located opposite one another in each case, on at least one longitudinal side of two cleaning parts (3, 4) which surround the slat (1) and are arranged on a pincer-type holder (2), further cleaning parts (7) of different material compared to said former cleaning parts and/or scraping elements (5) which are known per se and are made of rubber or the like. Said cleaning parts (7) or scraping elements (5) are adapted to the curvature of the slat (1), extend over the entire width thereof and, together with the cleaning parts (3, 4) can be squeezed together via the holder (2) in a pincer-type manner which is known per se, or can be pivoted or lowered away from one another, such that the device can be used for dry and wet cleaning without residues of wetness remaining in the process. In a manner known per se, connections for a suction device and/or a cleaning agent container (6) can also be provided on the device, the ducts (11) leading thereto being arranged in each case between the cleaning parts (3, 4) and the further cleaning parts (7) or the scraping elements (5) or between the latter and the covering parts (7, 8) surrounding the latter, if appropriate, such that furthermore the suction effect is thus improved and soiling of the surrounding cleaning point is prevented. <IMAGE>

Abstract (de)

Beim vorliegenden erfindungsgemäßen Reinigungsgerät für Lamellenjalosien sind an zumindest einer Längsseite von zwei die Lamelle (1) umfassenden, an einer zangenförmigen Halterung(2) angeordneten Reinigungsteilen (3, 4), weitere Reinigungsteile (7) mit gegenüber diesen unterschiedlichem Material, bzw. und/oder an sich bekannte Abstreifelemente (5) aus Gummi od. dgl. jeweils gegenüberliegend vorgesehen, welche der Krümmung der Lamelle (1) angepaßt sind, sich über die gesamte Breite derselben erstrecken und zusammen mit den Reinigungsteilen (3, 4) über die Halterung (2) in an sich bekannter Weise zangenförmig zueinander zusammendrückbar oder von einander abschwenkbar bzw. absenkbar sind, sodaß dieses zur Trocken- und Naßreinigung verwendet werden kann, ohne daß dabei Naßrückstände verbleiben. Am Gerät können in an sich bekannter Weise auch Anschlüsse für eine Absaugeinrichtung bzw. und/oder einen Reinigungsmittelbehälter (6) vorgesehen sein, wobei die zu diesem führende Kanäle (11) jeweils zwischen den Reinigungsteilen (3, 4) und den weiteren Reinigungsteilen (7) bzw. den Abstreifelementen (5) oder zwischen diesen und den diese ggf. umschließenden Abdeckungsteilen (7, 8) angeordnet sind, sodaß dadurch weiters auch die Absaugwirkung verbessert und ein Verschmutzen der umliegenden Reinigungsstelle verhindert wird. <IMAGE>

IPC 1-7

A47L 4/02

IPC 8 full level

A47L 4/02 (2006.01)

CPC (source: EP)

A47L 4/02 (2013.01)

Citation (search report)

- [YD] AT 361175 B 19810225 - LEX FRANZ ING
- [Y] US 2957190 A 19601025 - STARK FRANK J
- [A] FR 2320146 A1 19770304 - FASSBIND WALTER [CH]
- [A] US 3520018 A 19700714 - ZAIDAN JOSEPH P
- [A] US 2804640 A 19570903 - ZAIDAN JOSEPH P
- [A] DE 3321592 A1 19841220 - JAECH ARMIN

Cited by

CN108836179A

Designated contracting state (EPC)

CH DE ES FR GB LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0519899 A1 19921223; AT 399997 B 19950825; AT A120891 A 19950115

DOCDB simple family (application)

EP 92890143 A 19920616; AT 120891 A 19910617